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Oprava místních komunikací
Technický stav ulic Ústecké, Měděnecké či 
Pod Zámečkem se v některých úsecích do-
stal za hranu bezpečného užívání. Bohu-
žel, tyto komunikace jsou ve správě TSK, 
a  přestože opakovaně zasíláme urgence 
a žádosti, nevím, kdy a zda vůbec se oprav 
dočkáme. Ovlivnit můžeme ale stav komu-
nikací v naší správě, a tak také (v závislos-
ti na našich nevelkých finančních možnos-
tech) činíme. V polovině září jsme necha-
li tryskovou metodou opravit celé oblasti 
ulic vedle Václava a za školou. V další eta-
pě budou následovat oblasti kolem men-
hiru, ulic Na Pěšině, Obslužná či Na Šubě. 

Vytipované máme i rozbité zámkové chod-
níky či několik propadů, kde necháme pro-
vést kamerové zkoušky k přesnější lokali-

zaci závady. Děkujeme za trpělivost.
Stanislav Vyšín, 

předseda Komise stavební a dopravní

Úvodní 
slovo
Kateřina 
Šilhová 
Šafránková
starostKa MČ

Milí Chaberáci,
moc ráda jsem vás viděla v tak hojném 

počtu na letošním Zažít Chabry jinak. Kaž-
dým rokem se zapojuje více místních spol-
ků a podnikatelů a po Spořické se hemží 
více z vás, a to miluju. Uzavřít Spořickou je 
ovšem vždycky výzva. Hned zjara se musí 
začít jednat o odklonu autobusů a aut. Ne 
všichni z toho mají radost. Obzvlášť letos, 
kdy zároveň probíhá řízení EIA o vlivu stav-

by dokončení Pražského okruhu D0 518 
a 519 na životní prostředí nás všech – stav-
by, která plánuje vyústit Čimický přivaděč 
s 26 000 automobily o čtyřech pruzích do 
Spořické a  Čimické ulice  – je její uzavře-
ní až symbolické. Ve spolupráci s pražský-
mi městskými částmi a  několika obcemi 
Středočeského kraje a  hlavně odborníky 
připravujeme vyjádření do řízení za měst-
skou část. Zatímco stát dával dohromady 
podklady k  řízení 3 roky, nám dal na vy-
jádření lhůtu 30 dnů. Do termínu podá-
ní 4. 10. chceme vytvořit i internetový for-
mulář pro připomínky vás, občanů. Sleduj-
te proto naše webové stránky. Říkám si, že 
kdyby podklady do EIA dělala AI, snad by 
to ani nikdy nemohlo projít.

Okruh nás v  září zaměstnával nejvíc 
a  hned poté příprava podkladů do vý-
zvy na vznik malých kulturních a kreativ-
ních center při knihovnách. Pokud se svým 
projektem na úpravu knihovny uspějeme 

a získáme na něj dotaci z evropského Ná-
rodního plánu obnovy, vyměnili bychom 
regály na knihy, rozšířili knižní fond, vy-
tvořili nová místa pro setkávání a kreativ-
ní dílny a možná únikovou hru o Chabrech 
v prostorách sklepa. Tak nám držte palce.

Na zářijovém zastupitelstvu jsme ko-
nečně a na třetí pokus vybrali dodavatele 
realizace energeticky úsporných opatření 
v mateřských školkách. Můžeme tak rozjet, 
co jsme nejen školkám již dlouho slibova-
li: zpracovat projekty energetických úspor, 
žádat o dotace na realizaci a vybrat zho-
tovitele. Na tento projekt použijeme i prv-
ní cenu v hodnotě 300 000 Kč, kterou jsme 
si za úřad hrdě odnesli ze soutěže Praž-
ské plynárenské Šetříme Prahu za nejvyš-
ší energetickou úsporu v zimních měsících.

Postupně se tak vydáváme vstříc době, 
která si žádá zodpovědný přístup k energi-
ím a životnímu prostředí. 

Vaše KŠŠ

Základní kontakty na radnici: 
E-mail: dchabry@dchabry.cz
Místní poplatky a podatelna ÚMČ,
Tel: 283-851-272
Sekretariát starostky, místostarosty 
a tajemníka,
Tel: 283-882-770
Kulturní centrum a knihovna,
Tel: 283-852-858
Tajemnice ÚMČ Lenka Drdová
�tel.: 722 974 893
�e-mail: lenka.drdova@dchabry.cz

Starostka 
Mgr. Kateřina Šilhová Šafránková
�tel.: 702 222 932
�e-mail:
katerina.silhova.safrankova@dchabry.cz

1. místostarosta Stanislav Vyšín
�e-mail: stanislav.vysin@dchabry.cz

místostarostka Ing. Barbora Floriánová
�e-mail: 
barbora.florianova@dchabry.cz

OTEVŘENÁ RADNIcE
Veškeré informace o naší MČ nalez-
nete na webu a také Facebooku:
www.dchabry.cz
FB: Městská část Praha-Dolní Chabry

Sociální služba
Mgr. Mariana Kalianková
sociální pracovnice
725 010 084
socialni@dchabry.cz

KONTAKTy

Odvodnění golfu  
a v Měděnecké ulici
V polovině září byl částečně vyčištěn žlab 
na Měděnecké ulici. Další práce by měly 
dle oddělení správy odvodňovacích zaříze-
ní TSK hl. m. Prahy ještě pokračovat. 

Společnost budující golfové hřiště již 
řeší odvodnění v areálu. Dle informací rov-
něž od TSK budou vodu stahovat do kana-
lizace DN 1450, k níž se připojili u lomové 
šachty. Veškeré práce probíhaly na magis-

trátních pozemcích.
V  průběhu letních měsíců jsme se po 

prudkých přívalových deštích setkávali 
s častým zaplavováním některých ulic, pře-
devším Ústecké mezi Měděneckou a  bu-
doucím golfovým areálem. Radnice proto 
podnikla hned zkraje září už druhé setkání 
v místě záplav se zástupci TSK, Golfu Chab-
ry a projektantem TT a dohodli součinnost 
při dalších opatřeních k  zamezení jejich 
opakování. Tyto zásahy by měly v budouc-
nu výrazně pomoci.                         redakce
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https://www.dchabry.cz/
https://www.facebook.com/DolniChabry/


Dodavatel údržby zeleně 
i energeticky úsporných 
opatření do školek vybrán
Na zasedání 13. září 2023 chaberští zastu-
pitelé schválili návrh na uzavření Pláno-
vací smlouvy k výstavbě u ulice K Brnkám. 
Smlouva bude uzavřena s  navrhovateli  – 
vlastníky konkrétních pozemků, kteří mají 
zájem od pozemků oddělit stavební par-
cely pro výstavbu rodinných domů a  pro 
výstavbu komunikace, vedenou částečně 
v  profilu stávající komunikace K  Brnkám. 
Městská část má dlouhodobý zájem řešit 
duplicitní vlastnictví pozemků a  komuni-
kaci K Brnkám, která je v její svěřené sprá-
vě, a rozšířit ji na plnohodnotnou komuni-
kaci vybavenou chodníkem a odvodněním. 
Rozšíření komunikace K Brnkám podél po-
zemků pro rodinné domy včetně jejího od-
vodnění a osvětlení je pro budoucí rodin-
né domy podmiňující investicí. 

Důležitým bodem programu bylo od-
souhlasení dodavatele realizace energe-
ticky úsporných opatření na budovách 
školek Chaberáček, Bílenecké náměstí 
a Beranov. Městská část považuje za nut-
nost snížit spotřeby energií v  objektech 
ve svém vlastnictví a  zároveň tím zlepšit 
vnitřní prostředí pro žáky a učitele mateř-
ských škol. Dodavatelem bude firma True-
Vestment s.r.o., která podala nejvýhodněj-
ší nabídku v rámci výběrového řízení.

Rozhodnuto bylo také o  dodavate-
li údržby zeleně a zahradnických prací na 
veřejných plochách městské části. Vítěz-
nou firmou se stala na základě výběru nej-
vhodnější nabídky společnost CENTRA a.s.

Společnost AVL CZ s.r.o. (v  zastoupe-
ní za firmu PREdistribuce a.s.) projevila 
zájem o odkup pozemků o celkové rozlo-
ze 101 m2, na nichž se nachází trafostani-
ce ve vlastnictví PREdistribuce a.s. Kupní 

cena obou pozemků byla odhadnuta na 
bezmála 450 tisíc korun. Zastupitelé pro-
dej schválili. Městská část má v místě v bu-
doucnu zájem o vybudování dobíjecí sta-
nice pro elektromobily, který dříve odsou-
hlasila Radou MČ. 

Schváleny byly také dva návrhy změn 
Územního plánu, u  nichž bylo dle poky-
nů z pražského magistrátu nutné, aby byla 
městská část alespoň jejich spolunavrho-
vatelem. První návrh se týkal provedení 
změny zkráceným postupem pro výstavbu 
rodinného domu (došlo zde k dohodě kon-
tribuce pro městskou část) a druhý dlou-
hodobě řešeného a dříve odsouhlaseného 
záměru zástavby oblasti za bývalou sklád-
kou u Spořické.

Kvůli nové metodice MHMP zastupitelé 
revokovali usnesení z květnového zasedá-
ní o prodeji pozemků, které bylo třeba do-
plnit o podrobné údaje kupujících.

Dále byl na zasedání řešen podnět ob-
čanů ze severní části Dolních Chaber ke 
zrušení noční autobusové linky 913, re-
spektive jejich stížnost na pohyb nebez-
pečných osob především v oblasti koneč-
né autobusu. Zastupitelé se společně do-
hodli na pověření místostarosty k přípravě 
dopisu pro oslovení ROPID a městské poli-
cie k řešení situace. 

Další stížnost na programu se týkala 
hlučných štěkajících a  vyjících psů v  Bu-
dyšínské ulici a zastupitelé byli seznámeni 
rovněž s peticí za přemístění trakční mě-
nírny, která se řeší v souvislosti s plánova-
nou trasou tramvaje do Zdib. V závěru za-
sedání se zastupitelé informovali o zahá-
jení řízení EIA SOKP 518, 519 Ruzyně–Březi-
něves, o plnění rozpočtu v 1. pololetí roku, 
o  veřejných zakázkách a  o  rozpočtových 
opatřeních.

redakce

Výběr ze zasedání Rady  
24. srpna a 4. září
schválila
�prodej pozemku parc. č. 660/2 o výmě-
ře 61 m2 (zastavěná plocha, nádvoří) a po-
zemku parc. č. 1316/38 o výměře 40 m2 (za-
stavěná plocha, nádvoří) oba v k. ú. Dolní 
Chabry, na kterých se nacházejí trafostani-
ce společnosti PREdistribuce, a.s., za cel-
kovou kupní cenu obou pozemků stano-
venou dle znaleckých posudků vypraco-
vaných panem Ing. Jaroslavem Semrádem, 
a to ve výši 449 960 Kč,
�finanční příspěvek ve výši 40 000 Kč na 
podporu chodu sboru Camera Chabra dle 
důvodové zprávy,
�rozpočtové opatření č. 15 v roce 2023 – 
2074,
�uzavření dohody o stanovení tříd v ma-
teřské škole a  počtu dětí ve třídách MŠ 
Chaberáček, příspěvková organizace pro 
školní rok 2023/2024,
�výši úplaty za vzdělávání ve výši 900 Kč/
dítě/kalendářní měsíc,
�výši úplaty za zájmové vzdělávání: škol-
ní družina ve výši 300 Kč/dítě/kalendářní 
měsíc, školní klub ve výši 50 Kč/dítě/ka-
lendářní měsíc, zájmová činnost organi-
zovaná v rámci školního klubu ve výši 200 
Kč/dítě/kalendářní měsíc (nehradí žáci za-
řazení do školní družiny),
�udělení výjimky ze Směrnice k  zadává-
ní veřejných zakázek malého rozsahu a ce-
novou nabídku předloženou firmou eno-
vation s. r.o. na: přípravu a podání žádos-
ti o dotace ve výši 29 000 Kč bez DPH a pří-
pravu a zpracování studie proveditelnosti 
ve výši 128 900 Kč bez DPH,
�udělení výjimky ze Směrnice k  zadává-
ní veřejných zakázek malého rozsahu, ce-
novou nabídku předloženou firmou IN.SPI-
RA GROUP S.R.O. zastoupenou jednatelem 
Ing. arch. Karlem Veselým na: vypracová-
ní projektové dokumentace ve výši 98 000 
Kč bez DPH,
�uzavření Plánovací smlouvy pro výstav-
bu rodinných domů a související technické 
a dopravní infrastruktury,

souhlasila
�s výpovědí smlouvy o výpůjčce věci mo-
vité „Zátiší s  kančí hlavou“ autora Emila 
Filly s firmou OK SKLO AUTO servis s.r.o. ze 
dne 28. listopadu 2019,
�s  pokračováním zadání návrhu jednot-
né vizuální identity městské části: návrh 
prezentace logo II., navrhnout i  v  barev-
né kombinaci modrá se žlutou a  červená 
se žlutou, vycházet ze znaku MČ (beránek, 
kniha, stříbrná lilie), případně kostel, men-
hir, fotbal, Knorův statek, Draháňské údolí,
�s  výsledkem hodnocení došlých nabí-
dek na dodavatele veřejné zakázky malého 
rozsahu „Údržba zeleně a zahradnické prá-
ce“ v následujícím pořadí: 1. CENTRA a.s., 2. 
MIRA expert s.r.o., 3. WELL PACK s.r.o., 4. Za-
hrady Kepka s.r.o., 5. Raamar, s.r.o., 6. AVE 
Pražské komunální služby a.s., 7. Mark2 Cor-
poration Czech a.s.

Přistavení BIO velkoobjemových kontejnerů
Datum Stanoviště Čas (hod.)

29. 10. 2023 Dvorní, Ulčova, V Kratinách 9:00–12:00

Přistavení velkoobjemových kontejnerů
Datum Stanoviště Čas (hod.)

22. 10. 2023 Protilehlá × Kobyliská, V Kratinách, Pihelská 9:00–13:00

Svoz nebezpečného odpadu v roce 2023
Datum Stanoviště Čas (hod.)

10. 10. 2023 Ulčova × Ústecká 15:00–15:20
Hrušovanské nám. 15:30–15:50

Bílenecké nám. (k. ul. Měděnecká) 16:00–16:20
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bylo zahájeno řízení EIA 
na úseky 518 a 519 
Pražského okruhu
V  pondělí 28.  srpna  2023 byly zveřejně-
ny podklady pro zahájení řízení posouze-
ní vlivu na životní prostředí (EIA) záměru 
„D0 518, 519 Ruzyně  – Březiněves“. Jedná 
se o další zásadní krok ve snaze vést trasu 
Pražského okruhu jen pár metrů od obyd-
leného území Dolních Chaber. Naší měst-
ské části se přímo týká úsek 519, jehož po-
dobu v krajině si můžete prohlédnout na 
vizualizacích, které jsou součástí doku-
mentace k řízení.

Městská část Praha-Dolní Chabry se zá-
měrem dlouhodobě nesouhlasí a  bude 
patřit mezi aktivní účastníky řízení EIA. 
Termín pro zaslání vyjádření je do 4.  říj-
na 2023.

Stránku záměru „D0 518, 519 Ruzyně  – 
Březiněves“ naleznete včetně veškeré do-
kumentace ke stažení na portále Infor-
mačního systému EIA.

redakce

Roztančená Spořická  
zažila chabry jinak 
Sousedské slavnosti proběhy v  sobotu 
16. září 2023 na Spořické. A bylo to… ÚŽAS-
NÉ! Děkujeme moc všem, kteří se na vytvo-
ření letošní jedinečné atmosféry akce Za-
žít Chabry jinak podíleli. Přímo na Spořické 
a v Chaberském dvoře se představilo přes 
dvacet pět účastníků, ať už s tancem, zpě-
vem, skákáním či běháním, nebo malová-
ním, jídlem a pitím… Letos jsme měli také 
několik partnerů, kteří pomohli s  výzdo-
bou Spořické v jiném hávu bez aut. Všeho 
bylo dost a bylo to skvělé. A to především 
díky vám a že jste za námi přišli. Díky, že 
jste s námi hodili Spořickou do gala.

redakce, foto: Lenka Bartáková a další

Veřejná diskuze o tramvaji 
bude 12. října
Stav přípravy projektu tramvajové trati Ko-
bylisy – Zdiby míří do fáze územního říze-
ní. Společnými silami městské části a ob-
čanů se podařilo dosáhnout přesunutí vel-
ké trakční měnírny z  Obslužné ulice na 
protější stranu Ústecké, pod areál budou-
cího golfu. 

Ne vše je ale zalité sluncem, a tak záro-
veň s tím přišla na MČ žádost o povolení ke 
kácení stromů na Ústecké. Část stromů se 
podaří zachovat, respektive přesadit. Bude 
smutné ale pozorovat, jak další, mnohdy 
krásné a  mladé stromy, padají v  důsled-
ku terénních úprav. Je důležité ale zdů-
raznit, že všechny stromy budou nahraze-
ny, dokonce ještě ve větším počtu, než je 
tomu na Ústecké dnes. Na jejich druhovou 
skladbu dohlédnou odborníci, v projekto-
vé dokumentaci má každý kácený i vysazo-
vaný strom dokonce vlastní značku se svou 

polohou.
Na všechno, co vás kolem plánova-

né tramvajové trati zajímá, dostanete od-
pověď ve čtvrtek 12. října. Od 17:00 hodin 
proběhne v  Obřadním sále ÚMČ veřejná 

debata za účasti projektanta a  investora 
této liniové stavby. Přenos bude online na 
Facebooku MČ.

Stanislav Vyšín, 
předseda Komise stavební a dopravní
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https://portal.cenia.cz/eiasea/detail/EIA_MZP520?lang=cs
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Kolo štěstí na ZMJ
V  sobotu 16. 9 proběhl další ročník Za-
žít město jinak a skvěle se vydařil, více je 
v tomto čísle. Chtěla bych zde velmi podě-
kovat všem, kdo v rámci ZMJ zároveň pod-
pořili sbírku na záchranu sochy svaté-
ho Václava, která již přes dvě století sto-
jí na rohu ulic U Václava a Spořická. Děku-
jeme, že jste si přišli zatočit k našemu ve-
selému Kolu štěstí, odnesli si nějakou ma-
ličkost nebo dobrotu a zároveň přispěli do 
kasičky na společnou věc! Děkujeme a vě-
říme, že jste si krásně užili celé odpoled-
ne plné zábavy! Děkuju za pomoc a nápa-
dy Stáně Klocperkové, Emmě Zadražilové, 
Arnice a  Benovi Floriánovým, Nině Pilou-
sové, ceny poskytli Potravinová banka a Li-
bor Šupich.

Barbora Floriánová
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Podzimní výlet
Kutná Hora – Chrám svaté Bar-
bory a Galerie Gask

Společně se tentokrát vydáme do Chrámu 
svaté Barbory, klenotu pozdní gotiky, který 
je spolu s historickým centrem Kutné Hory 
zapsán na seznam světového dědictví 
UNESCO. Chrám svaté Barbory je pestrou 
galerií zejména vzácných gotických fre-
sek a vitráží. Hlavní lodi vévodí renesanč-
ní kazatelna s barokním obložením. Učení 
a zbožní jezuité chrám vybavili množstvím 
barokních oltářů, soch a maleb. Dále hned 
vedle chrámu navštívíme galerii Gask, kde 
zhlédneme jedinečně koncipovanou vý-
stavu, která vyhrála prestižní národní cenu 
Gloria musaealis. Výstava představuje kva-
litní i podnětná umělecká díla zasazená do 
velkorysých, vzdušných a elegantních síní 
a chodeb jezuitské koleje. V galerii je také 
vyhlášená dětská herna. A když zbude čas, 
projdeme se i centrem Kutné Hory.
�sobota 14. října 2023,
�odjezd v 9:00 hod. od základní školy, ná-
vrat cca 17:00 hod.,
�cena: 250 Kč dospělá osoba, 200 Kč dů-
chodci, 50 Kč děti (děti do 6 let zdarma),
�doprava a vstupné v ceně,
�kapacita omezena na 54 míst,
�závazné rezervace v chaberské knihovně 
nebo na tel. 604 976 653, 283 852 858.

Těšíme se na vaši účast. Za Komisi kul-
turní a sociální

Barbora Šedová

Program Kavárničky  
v měsíci říjnu
Oblíbené Kavárničky pokračují i  v  měsí-
ci říjnu. První se koná v tradičním termínu 
i místě, ve středu 4. října, v Kulturním cen-
tru Chaberského dvora.

Druhá říjnová Kavárnička proběhne mi-
mořádně v  úterý 17.  října! Od 13:00 ho-
din nás ten den čeká exkurze do budovy 
České televize na Kavčích horách. Projde-
me si klasický návštěvnický okruh, a  bu-
de-li nám přát štěstí a  natáčecí plán, je 
připraven malý bonusc. Kapacita je ome-
zena, vítáni jsou všichni, ale přednost 
mají účastníci z řad našich seniorek a se-

niorů. Zájemci se mohou hlásit na e-
mail stanislav.vysin@dchabry.cz či tel. 
720 942 669 (Stanislav Vyšín).

No a v listopadu s Kavárničkami začne-
me hned ve středu 1. listopadu. Těšíme se 
na viděnou!

Stanislav Vyšín, 1. místostarosta MČ
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Příspěvek občana
Podzimní krásy

Pan malíř Podzim už maloval v lese
Říjen prý přepěkné barvičky nese.

Půjdem se podívat, jak mu tam září
Mám to už zapsané v kalendáři.

 
Houby jak skřítkové choulí se v listí

Jeleni na pastvě neklidně jistí
Myslivec z posedu pozorně shlíží:

To snad Král polesí křovím se blíží!

Pavouček v kapradí novou síť plete…
Druhý den po ránu užasni, světe!
Taky vám údivem vypadly panty?

Mlha síť změnila na démanty!

Jitka Ferstová 
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Představujeme stánkaře: 
Květiny od Týny
Mé jméno je Kristýna a  pocházím z  obce 
Křenek, která se nachází nedaleko Staré 
Boleslavi. Od dětství jsem vyrůstala v  ro-
dině zemědělců, tudíž jsem měla k pěsto-
vání vždy velmi blízko. Ovšem naše rodina 
se zabývá pěstováním především zeleniny 
a bylin, ale to mne nikdy úplně nebavilo. 
Již dříve můj dědeček pěstoval a prodával 
květiny, které si sám vypěstoval na zahra-
dě. V tomto jsem se zhlédla už o něco více.

Při rozhodování na základní škole, kte-
ré povolání si vybrat do budoucna, jsem si 
mimo jiné dala přihlášku na zahradnickou 
školu, na kterou jsem byla i přijata, ale vy-
dala se jiným směrem.

I přesto, že jsem vystudovala úplně jiný 
obor, který je i mým povoláním, ke květi-
nám mě to stále táhlo.

V roce 2017 jsem proto začala s pěsto-

váním květin, které jsem začala nabízet na 
Čimických trzích, kde se můžeme potkat 
dodnes. V  nabídce mám květiny jak hrn-
kové, tak řezané, podle aktuálního ročního 
období. Od jarních tulipánů, narcisů až po 
podzimní chryzantémy u mne najdete pes-
trý výběr květin. Po konci květinové sezóny 
se zabývám výrobou a tvorbou dušičkové-
ho a vánočního sortimentu.

Mám velikou radost, že se mé zboží líbí 
a lidé se ke mně rádi vrací.

Jsem velice ráda, že od jara 2023 jsem 
součástí nově vzniklých Chaberských trhů, 
a moc mě potěší, pokud se u mého stán-
ku zastavíte.

S pozdravem Týna
Kristýna Černá

Příspěvky zastupitelŮ
Milí Chaberáci,

přeji hezké říjnové dny! Po krásném zá-
řijovém happeningu Zažít město jinak bych 
ráda upozornila na další dvě hezké akce, 
které proběhnou zkraje měsíců října a lis-
topadu. Hned první říjnovou sobotu bude 
den otevřených dveří v knihovně a v listo-
padu se můžete hned od 2. 11. těšit na pra-
videlný listopadový divadelní festival. 

Ke kultuře patří i  fyzická svěžest, a my 
v  současné době se zabýváme na radni-
ci projekty hned dvou sportovišť. Ve spor-
tovní komisi plánujeme podobu sportoviš-
tě, které by mělo vzniknout u fotbalu. Tě-

ším se, že konečně poskytne našim fotba-
listům možnost trénovat na umělé trávě 
a rozšíří celou základnu fotbalu. Opravdu 
škoda, že o tomto užitečném návrhu odmí-
tali radní VpCh vůbec jednat již v roce 2019, 
a to i přes mé opakované žádosti. Ztratili 
jsme zbytečně čas i prostředky, ale v sou-
časné koalici děláme maximum pro to, 
abychom dotáhli vše do úspěšného kon-
ce a už by se snad nikdo neodvážil tak pro-
spěšnou věc zpochybňovat. Druhé sporto-
viště je v plánu v Nových Chabrech a roz-
hodnete o jeho podobě právě vy, obyvate-
lé Chaber, svým hlasováním! Odborníci pro 

nás vypracovávají tři varianty, které budou 
vám představeny a  následně z  nich spo-
lečně všichni zvolíme. Jednáme nyní ještě 
pečlivě o každém detailu a moc se těším 
na výsledek!

Samozřejmě paralelně probíhají jed-
nání další, zejména k  velkým projektům, 
které se dotýkají Dolních Chaber – okruh, 
tramvaj, datacentrum, výstavba, více v dal-
ších článcích tohoto čísla.

Krásné říjnové dny

Barbora Floriánová, místostarostka MČ
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workshop: Lapač snů 
11. 10. st 16:30 hod.

Pohádka: Včelí medvídci zpívají 
21. 10. so 15:00 hod.

Pohádková klasika 
s nádherným příběhem, 
která se po mnoha le-
tech dočkala nového 
zpracování. Těšit se mů-
žete nejenom na všech-
ny nádherné písnič-
ky, ale také na spoustu 
kouzelných postaviček. 
Kromě čmeláka Čmel-
dy uvidíte třeba brouka 
Kvapníka, zamilované-
ho Pučmelouda, tancu-
jící Berušku, pošťáka Huňáčka, Babičku, loupeživého strašáka 
Čmelobuba, a také malého čmeláčka Bzumdíka, který se bude 
učit létat. Uslyšíte také překrásné originální melodie, které 
pro divadlo složil Petr Skoumal.

Hraje: Divadlo Věž. 
Námět: Jiří Kahoun, hudba: Petr Skoumal. Délka představe-

ní: 50 minut.
Velký sál, vstupné 50 Kč, bez rezervace.

Přijďte si vyrobit lapač zlých snů. Na workshop se přihlašujte 
osobně, e-mailem nebo telefonicky v knihovně. V ceně vstup-
ného 60 Kč je zahrnut materiál na jeden výrobek.

bazar bižuterie opět v listopadu

Vlastníte bižuterii, kterou už nenosíte, a  přesto nemáte to 
srdce ji vyhodit? Myslete ekologicky a pošlete ji dál, někomu 
může ještě udělat radost. Přineste nám kdykoliv své přebytky 
do KC/knihovny. Na vaše četná přání bude od 7. 11. probíhat 
v přízemí KC již podruhé charitativní bazar darované bižuterie.

Provoz galerie a knihovny je po dobu akcí pořádaných
v prostorách Kulturního centra chD omezen.

během akcí se mohou pořizovat zvukové a obrazové záznamy určené k propagaci knihovny.

chaberský dvůr – Kulturní centrum 
můžete sledovat na Fb

K o n t a k t
283 852 858 | 604 976 653 | www.kulturachaberskydvur.cz 

chaberskydvur@dchabry.cz | knihovna@dchabry.cz.
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Každé úterý 9:30–11:00, Dvoreček 
Dopolední program pro nejmenší s tvořením, písničkami a hraním
Vstupné 50 Kč. FB: „Dvorečky Chaberský dvůr“

4. 10. st 14:30, Kavárnička chaberský dvůr
Posezení u kávy a čaje
Pořádá Kulturní a sociální komise

7. 10. so Den otevřených dveří knihovny a Kc
Zábavné odpoledne pro děti i dospělé.
Pohádka, hudba, workshopy, malování na obličej, kvíz pro děti 
o ceny, občerstvení. Více na webu a v letáku.

10. 10. út 19:30, Divadlo: Studio D
Michael cooney: Nájemníci pana Swana
Režie: Alena Borhyová
Velký sál, vstupenky 120 Kč, v prodeji v KC/knihovně

11. 10. st 16:30, workshop: Lapač zlých snů
Knihovna, vstupné 60 Kč. Rezervace místa v knihovně/KC.

12. 10. čt 13:00-17:00, harry Potter book Day
Dětský workshop v knihovně na téma Harry Potter

12. 10. až 2. 11. Venkovní hra harry Potter
Soutěž pro děti od 6 let

19. 10. čt 19:30, Divadlo Divoch | Ivan Kraus: Víkend
Divadelní komedie, Režie: Ivana Fára
Velký sál, vstupenky 120 Kč, v prodeji v KC/knihovně

21. 10. so 15:00, Pohádka: Včelí medvídci zpívají
Divadelní pohádka pro děti 
Vstupné 50 Kč, Velký sál, bez rezervace

29. 10. ne 19:00, Koncert pro republiku
Petr Nouzovský – violoncello, Miriam Rodriguez Brüllová – kytara, 
Richard Jágr – akordeon, Velký sál, vstupné zdarma
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za kulturní dvoustranu Alena Wachtlová, Jitka Goldsteinová

Haló haló! Svoláváme všechny znalce knih 
o  Harrym Potterovi! V  říjnu se poprvé při-
pojujeme k  celosvětové akci nakladatelství 
Bloomsbury Publishers pro fanoušky knih 
o Harrym Potterovi. Tématem letošního Dne 
knih Harryho Pottera budou kouzelná mís-
ta. Vy se můžete do kouzelnického světa vy-
dat díky nové venkovní hře po trase podle 
mapky od 12. října do 2. listopadu. Navštívíte 
17 zastavení s kvízovými otázkami k místům 
děje z knihy Harry Potter a Kámen mudrců. 
S  vyplněným listem zamiřte do knihovny, 
kde na úspěšné luštitele bude čekat odmě-
na. Ze všech účastníků vylosujeme po skon-
čení hry jednoho šťastného výherce knihy 
Kouzelnický almanach, která vychází po ce-
lém světě právě u příležitosti Dne knih Har-
ryho Pottera. Hodně štěstí! 

Odpoledne 12. října od 13:00 do 17:00 ho-
din proběhne v  knihovně zábavná dílnič-
ka k  Harry Potter Book Day pro malé kou-
zelníky. Přijďte s hůlkou nebo bez, v klobou-
ku či v šále a vyrobte si potterovskou kniž-
ní záložku, Dobbyho ponožku, vyfoťte se ve 
fotokoutku nebo se jen tak přijďte potkat 
s ostatními fanoušky! 

harry Potter book Day 2023 
letos v naší knihovně

OTEVÍRAcÍ DObA

P O  Z AV Ř E N O
Ú T  1 1 . 0 0 - 1 2 . 0 0 ,  1 3 . 0 0 - 1 8 . 0 0
S T  1 0 . 0 0 - 1 2 . 0 0 ,  1 3 . 0 0 - 1 8 . 0 0

Č T  1 0 . 0 0 - 1 2 . 0 0 ,  1 3 . 0 0 - 1 8 : 0 0
PÁ  0 8 . 0 0 - 1 2 . 0 0 ,  1 3 . 0 0 - 1 6 : 0 0
S O  1 0 . 0 0 - 1 2 . 0 0 ,  1 3 . 0 0 - 1 8 : 0 0
N E  Z AV Ř E N O

chAbERSKÁ KNIhOVNA

VÝbĚR Z Knižních novinEk VÝbĚR Z NovinEK pro děti

Oslavte s  námi celore-
publikový Týden knihoven 
dnem otevřených dve-
ří knihovny a KC. Zábavné 
odpoledne se koná v so-
botu 7.  října. Chybět ne-
bude pohádka, malování 
na obličej, workshop ke-
ramických mozaik s Blan-
kou Červinkovou a  obalů 
na knihy s Luckou Vodráž-
kovou, program obohatí 
hudební vystoupení zpě-
vačky Jany Rychterové 
s vtipnými písničkami pro 
děti a  komiksová soutěž 
s odměnami od Naklada-
telství CREW. Na nejmen-
ší čeká zdolání opičí drá-
hy s  lektorkou Luckou ze 
Dvorečku. Po celou dobu 
bude probíhat charita-
tivní bazar knih pro Lin-
ku bezpečí. Těšíme se na 
setkání s  vámi v  sobotu 
7. října. 

Pozvánka na den otevřených dveří 7. října
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Štafetový kolík – tři otázky 
pro Matěje Poštu 
Lektorka jógy Terezie Šimáčková nomi-
novala sokolského náčelníka Matěje Poš-
tu a položila mu tři otázky v dalším Štafe-
tovém kolíku. Matěj Pošta se během stu-
dií na vysoké škole Unicorn College začal 
i díky svému bratrovi věnovat rozvoji flor-
balu místních dětí v chaberské škole. Matěj 
jako brankář má za sebou mužský titul ve 
florbale – výhra prvního superfinále. Dnes 
je jednatel v organizaci Kroužek PP, kde se 
věnují dětem na základních školách.

Přivedl jsi mnoho nejen chaberských dětí 
k florbalu, jaká byla tvoje sportovní kari-
éra?
Moje sportovní kariéra má začátky na zá-
kladní škole, kde jsem se původně věno-
val basketbalu. Tenkrát jako malé dítě 
v přípravce jsem se bohužel potkal s tre-
néry, kteří mne od basketbalu odradili. Je 
to i  jeden z důvodů, proč jsem se pozdě-
ji stal sám trenérem, chtěl jsem dětem na-
bídnout osobní přístup bez sprostých slov 
a zbytečného tlaku na výkon. Po éře bas-
ketbalu začal být populární florbal, kde 
tři moji spolužáci byli brankáři v  různých 
pražských klubech, tak jsem si řekl, že 
budu taky brankář a  rovnou ten nejlepší. 
Začal jsem v chaberské škole pod vedením 
bývalého ředitele pana Kubelky. Po roce 
jsem cítil, že by to chtělo tréninkovou úro-
veň o třídu výš, tak jsem si domluvil pře-
stup do oddílu BLACK ANGELS. Během roku 
jsem na sobě zapracoval a opět jsem chtěl 
ještě víc. Také jsem se dočkal a přišla mož-
nost stát se jedničkou v  Tatranu Střešo-
vice. Dlouho jsem přemýšlel, jelikož Bleci 
byl opravdu skvělý tým, ale v té době ješ-
tě nebyl na takové úrovni jako dnes. Pro-
to jsem se rozhodl přestoupit do Tatranu 
a  začal jsem s  ním získávat tituly jak na 
české, tak i  zahraniční scéně. Postupem 
času, jak jsem se dostal do mužské kate-
gorie, jsem pochopil, že moje cesta bude 
spíše trenérská, a začal jsem se vzdělávat 
v trenérství. Dnes mám trenérskou licenci 

B a mám za sebou mnoho odtrénovaných 
sezon. Osobně mám velkou radost, že ně-
které děti, které se mnou začínaly v  prv-
ní třídě, se dnes stávají trenéry a pomáha-
jí rozvíjet další mladé sportovce.

Jak pokračují kroužky v nové zrekonstruo-
vané tělocvičně v základní škole?
Dnes již naše organizace Kroužek PP ne-
dělá jen florbal, ale věnuje se rozvoji dětí 
na úrovni zdraví, emocí a inteligence. Naše 
kroužky se snažíme dělat s  respektujícím 
přístupem. Pro nás je zásadní mít dob-
rý pocit z  odvedené práce. Víme, že kaž-
dý je jiný, a tak děti neporovnáváme mezi 
sebou. Ke každému přistupujeme indivi-
duálně, chceme, aby děti byly spokoje-
né ve skupině i samy se sebou. Díky nově 
zrekonstruované tělocvičně můžeme ško-
lákům v  Chabrech nabídnout v  letošním 
roce sportovní kroužek, kroužek florba-
lu, kroužek tance a kroužek hobbyhorsin-
gu. V loňském roce k nám do kroužků cho-
dilo přes 60 Chaberáčků a v tom letošním 

roce máme plán, že bychom chtěli až 90 
dětí z Dolních Chaber. 

Jsi náčelníkem chaberského Sokola, co to 
obnáší?
Mým hlavním úkolem v chaberském So-
kole je zajišťovat kvalitní lektory pro jed-
notlivé aktivity, které v něm probíhají. Díky 
spolupráci Sokola s organizací Kroužek PP 
se nám povedlo znovu otevřít lekce gym-
nastiky, chaberského kruháče a  cvičení 
pro nejmenší. Dále na Sokole máme tenis, 
všestrannou přípravku a  výtvarku. Musím 
říct, že Sokol pod novým vedením oprav-
du ožil, letos v  září jsme překonali počet 
350 členů. V letošním roce plánujeme i vy-
cházky do přírody, tak aby naši členové 
měli možnost vidět víc než jen náš Sokol. 
Také připravujeme možnost vyrazit s naši-
mi lektory na tábor mimo Prahu. Doufám, 
že se s některými z vás na Sokole společ-
ně potkáme.

Nominace do příštího čísla:  
Adam Štyler

Inzerce
 

Prosíme inzerenty, 

aby inzeráty posílali
 

na adresu 

inzerce@dchabry.cz
 

nejpozději do 15. dne v měsíci.

redakce
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Národní plemena  
loveckých psů
Mezi množstvím psích plemen existují tzv. 
národní plemena loveckých psů. Jsou vy-
šlechtěna v určité zemi a podle ní se též 
nazývají. U nás je to český fousek a český 
teriér, na Slovensku pak slovenský kopov 
a slovenský hrubosrstý ohař. 

Prapůvod českého fouska lze vysledo-
vat až k době Karla IV. Kroniky uvádějí, že 
tento panovník rád lovil s českými hrubo-
srstými psy. Účast těchto psů je doložena 
též na honu konaném u příležitosti ukon-
čení třicetileté války a  objevují se na lo-
veckých výjevech z přelomu 17. a 18. stole-
tí. První oficiální popis plemene je z roku 
1882 od lesmistra Josefa Černého. Prv-
ní chovatelský klub byl založen roku 1896 
pod názvem „Spolek pro ohaře hrubosrs-
té – český fousek – pro Království české se 
sídlem v Písku“. Po všech možných histo-
rických peripetiích byl konečný standard 
plemene zpracován roku 1931 a  v  roce 
1964 jej Mezinárodní kynologická federa-
ce (FCI) oficiálně uznala. Ćeský fousek pat-
ří mezi ohaře. Je to středně silný pes s tří-

vrstvou hrubou srstí a výškou v kohoutku 
60–66 cm u psa, 58–62 cm u feny. Přípust-
né zbarvení je hnědé, hnědé s bílými pro-
kvetlými znaky či bělouš s hnědými plot-
nami. Má všestranné využití hlavně při lo-
vech na drobnou zvěř. Vyniká prací na sto-
pě i ve vodě, ovladatelností, ostrostí a vro-
zeným přinášením (aport).

Druhým naším národním plemenem je 
český teriér. Ve srovnání s českým fouskem 
se jedná o nové plemeno, s jehož šlechtě-
ním se začalo po druhé světové válce kří-
žením skotského teriéra (fena) a  sealy-
ham teriéra (pes). Má hustou srst s  hed-
výbným leskem a modrošedým či hnědo-
šedým zbarvením případně s bílými znaky. 
Výška v kohoutku se pohybuje mezi 27–30 
cm. Vzhledem k tomu, že se jedná o teri-
éra, patří mezi norníky. Tím je dáno jeho 
předpokládané užití pro lov v  noře, a  to 
zvířat škodících myslivosti (liška, jezevec). 
V současnosti je však používán spíše jako 
plemeno společenské.

Slovenský kopov je staré národní ple-
meno, které vychází z domácího psa cho-
vaného v horských oblastech a využívané-
ho především v obecních honitbách. Tam 

vznikaly jeho charakteristické vlastnos-
ti jako je ostrost, vytrvalost, práce na sto-
pě a orientační schopnosti i v neznámém 
prostředí. Patří mezi honiče (brakýře), 
užívá se však též jako barvář či přinašeč 
drobné zvěře. Srst má středně hrubou, při-
léhavou, hustou, černého zbarvení s typic-
kým mahagonovým pálením. Výška psa je 
45–50 cm, feny 40–45 cm. FCI uznala jeho 
standard v roce 1963.

Nejmladším plemenem ohařů je slo-
venský hrubosrstý ohař. Šlechtění zapo-
čalo v padesátých letech 20. století z hru-
bosrstých jedinců šedého zbarvení přede-
vším českých fousků. Křížením s  výmar-
ským krátkosrstým ohařem se postupem 
času podařilo vyšlechtit plemeno, jehož 
standard byl uznán FCI v  roce 1983. Slo-
venský hrubosrstý ohař má všechny vlast-
nosti ohaře, což je výborný nos, vytrvalost, 
spolehlivé přinášení, takže se jedná o vše-
stranně využitelného psa. Zbarvení srsti 
je šedé. Výška psa je 62–68 cm, feny 57–64 
cm.

Jak Češi, tak Slováci mohou být právem 
hrdi na svá národní, mezinárodně uznaná 
plemena loveckých psů.

Ing. Jindřich Trpák

Fotostřípky z chaberských Dnů 
evropského dědictví 2023
Děkujeme všem návštěvníkům, přednášejícím, dámám ze Spirá-
ly DDM Praha 8 a dobrovolníkům, kterých se letos u kostela sešlo 
opravdu hodně (i se spoustou napečených dobrot). Pestrý inspi-
rativní program, živá komunikace a přátelská atmosféra opět zdo-
bily tento svátek památek v Dolních Chabrech. 

Novou zajímavostí v  areálu kostela byla hojně navštěvovaná 
výstava o počátcích románského umění. Chtěli jsme na ní na ně-
kolika výtvarných dílech rovněž přiblížit, jak asi vypadala chaber-
ská rotunda. Pokud jste do zvonice na malou expozici s ukázkou 
románských dlaždic a rotund ještě nezavítali, neváhejte se na nás 
obrátit a my vás výstavou a celým areálem kostela rádi provede-
me. 

Více na www.osop-chabry.cz či na tel.: 724 124 685. Za OSOP
Martina Mrňavá
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Říjen, měsíc růžence
Vážení a milí čtenáři Chaberského zpravo-
daje,

jedna anekdota vypráví o  chlapečkovi, 
který držel v ruce růženec a s velkým zalí-
bením točil se šňůrkou s korálky jako s vr-
tulí. Viděla ho jeho babička a  řekla mu, 
aby to nedělal, protože na každém korál-
ku sedí jeden andělíček. Klučina se zatvá-
řil zlomyslně a začal točit ještě víc se slovy: 
„Tak se držte, klucí, jedeme z kopce!“ Má-
lokdo dnes ví, že je to právě říjen, který je 
nazýván měsícem růžence. O tom, proč to 
tak je, bych se chtěl krátce zmínit v  tom-
to článku.

Latinské slovo rosarium (růženec) má 
svůj původ ve středověku a  odkazuje na 
věnec růží nebo na zahradu, kde se pěs-
tovaly růže a  konaly se tam pobožnosti 
spojené s rozjímáním o životě Panny Ma-
rie a Ježíše Krista. V přeneseném smyslu je 
růženec jakýmsi pugétem uvitým z modli-
teb, které věnujeme Ježíšově Matce. Mod-

litební šňůrka s  uzlíky nebo navlečenými 
korálky má ale ještě starší původ. Pokud 
necháme stranou starověk, můžeme ta-
kovéto pomůcky najít u  středověkých ře-
holníků, tzv. konvršů, kteří byli negramot-
ní a nemohli se tudíž plně účastnit společ-
né klášterní modlitby v chóru chrámu. Za-
tímco jejich druhové každý den recitovali 
všech 150 žalmů ze Starého zákona, oni se 
místo toho modlili 150× modlitbu Otčenáš, 
později i Zdrávas Maria. Počítadlem modli-
teb se stal právě růženec, resp. jeho před-
chůdce.

V pozdním středověku tuto metodu nej-
více propagovali dominikáni. Byl to právě 
papež Pius V. (mimochodem, právě od dob 
jeho pontifikátu nosí papežové bílou kle-
riku, jelikož byl dominikánem a odmítl se 
vzdát svého bílého řeholního hábitu), kdo 
dal způsobu modlitby růžence v roce 1569 
jeho dnešní podobu. Na šňůrce je pět vět-
ších (nebo barevně odlišených) korálků, 
na kterých se modlíme modlitbu Otčenáš. 
Mezi nimi je vždy deset menších (nebo ji-

nak zabarvených) zrníček blízko u  sebe 
a  každé z  nich znamená jednu modlitbu 
Zdrávas Maria. Úseku mezi dvěma větší-
mi korálky se podle nich říká desátek. Již 
od 15. století bylo díky teologovi Domini-
kovi z Prus zvykem rozjímat během dese-
ti „zdrávasů“ o některých událostech ze ži-
vota Krista a Panny Marie známých z evan-
gelií.

A  jak souvisí říjen s  růžencem? Prá-
vě v době Pia V. byla Evropa více než kdy 
jindy ohrožována útoky tureckých vojsk. 
Dne 7. 10. 1571 došlo k rozhodující námoř-
ní bitvě u Lepanta, kdy loďstvo Ligy evrop-
ských států čelilo několikanásobné pře-
sile. V  této nelehké situaci papež vyzýval 
všechny křesťany k  modlitbě růžence za 
odvrácení vpádu nepřátel. Na památku ví-
tězství a ubránění se pak ustanovil na vý-
roční den bitvy každoroční památku Pan-
ny Marie Růžencové a z vděčnosti vybízel 
k pokračování těchto modliteb i během ce-
lého měsíce října. 

P. Petr Havlík

Spolek DIVOch 
se po prázdninách opět těší na 
věrné diváky
I  během letošních prázdnin proběhl di-
vadelní příměstský tábor. Sešla se skvě-
lá parta dětí a celý týden jsme si moc uži-
li. Závěrečné představení Na ulici prá-
vem sklidilo nadšený aplaus. Gratuluje-
me všem malým hercům k jejich výkonům 
a děkujeme za přízeň.

V  říjnu uvede ochotnický spolek DI-
VOCH, divadelní ochotníci chaberští, v re-
príze oblíbenou komedii současného au-
tora Ivana Krause Víkend. Že ještě nemá-
te vstupenky nebo snad dokonce váhá-
te? Není nic jednoduššího,  než vás pozvat 
upoutávkou dojemných recenzí našich di-
váků, kteří již představení viděli:
„Už dlouho se mi nestalo, že jsem zklama-
ná, že představení končí…“, „Děkujeme za 
úžasný kulturní zážitek, byli jste báječní.“, 
„Bylo to super, já jsem nadšená. Perfekt-

ní to bylo!“, „Děkujeme za krásné předsta-
vení… byli jste všichni skvělí!“, „Moc dob-
ře jsme se bavili.“ Tolik chvály? Je to vůbec 
možné? Přijďte se sami přesvědčit ve čtvr-
tek 19.  října 2023 v 19:30 hodin v Chaber-
ském dvoře.

Těšíme se na vás na divadelních prk-
nech. A… něco dalšího se chystá! Ale o tom 
až příště.
Žijte s námi naše divadlo!

Za DIVOCH, z.s. Ivana Fára
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chaberští skauti
V  letošním roce se podařilo založit první 
a zcela nový skautský oddíl v Dolních Cha-
brech.

Za iniciativou stálo více rodičů ze starší 
i nové části Dolních Chaber, zapálení skau-
ti i skautky, které spojila společná myšlen-
ka a hodnoty skautské výchovy.

Oddíl spadá organizačně pod kobyliské 
středisko 24 Sever, s výhledem mít vlastní 
středisko v Dolních Chabrech. To ale něja-
ký rok potrvá, až vyrosteme velikostí i zku-
šenostmi.

V  září zahájili svou činnost světlušky 
a vlčata – družiny 24 kluků a holek (8 až 12 
let). Začali se scházet „cvičně“ už na jaře 
v  domečku bývalé školní družiny. Za tyto 
poskytnuté prostory moc děkujeme vede-
ní školy i městské části.

Od září máme klubovnu v  Měděnecké 

ulici v  podobě jurty. Tuto jurtu skautům 
a  skautkám zapůjčili naši chaberští pod-
porovatelé, manželé Martina a Ivoš Foltý-
novi. Díky nim se dva roky sněná myšlenka 
stala skutečností.

Příští rok bychom se rádi rozšířili o další 
věkovou kategorii skautů a skautek. Chce-
te-li pomoc skautům, můžete sledovat je-
jich webovou stránku a podpořit jejich čin-
nost. Skauting dává možnost najít si nové 
kamarády, zažít dobrodružství, učit se no-
vým dovednostem. Vede k  odpovědnos-
ti za sebe i druhé a k aktivnímu přístupu 
k životu i společnosti.

Jsme rádi, že přibývá těch, kteří skautin-
gu fandí a považují ho za dobrou věc.

Radka Mlynárová, vedoucí oddílu
dchabry.skauting.cz

Zpívejte ve Sborečku
Sboreček při chaberské základní škole hledá malé zpěváčky. Chce-
te zpívat a vystupovat na spoustě akcí jako rozsvěcení vánoční-
ho stromečku, v místním kostele Stětí sv. Jana Křtitele, na vánoč-
ních či jarních koncertech a mnoha dalších událostech? Řekně-
te rodičům, ať napíší Evě Marešové, vedoucí Sborečku, na e-mail  
evicka357@seznam.cz. Společně s dalšími dětmi se na vás už moc 
těší.

redakce a Eva Marešová

Ze setkání  
k Technickému centru
Nestihli jste veřejné setkání k  Technické-
mu centru ve středu 23. srpna 2023 ani pří-
mý přenos? Cílem bylo představení pro-
jektu ve větším detailu, sdílení informací 
s občany a reakce na jejich podněty. Níže 
shrnuto v bodech, co bylo prezentováno:
�setkání navazuje na první veřejné před-
stavení před dvěma měsíci, rovněž vysíla-
né online,
�proti projektu se městská část bráni-
la v  řízení EIA (zpracovány byly hluková 
a  rozptylová studie, spolupráce proběh-
la také s advokáty, občany Nových Chaber 
a některými vlastníky sousedních pozem-
ků) – navazovaly úpravy projektu; další ří-
zení zatím nezačala,

�k dohodě ani k dalším jednáním s měst-
skou částí v mezičase nedošlo,
�na základě podnětů občanů byly rozší-
řeny sadové plochy a úpravy zeleně přede-
vším u severního valu, doplněny byly ve-
řejné ohniště nebo místo pro barbecue, 
přibyly skluzavky a sáňkovací svahy,
�postupně je rozpracovávána také změ-
na fasády,
�představeny byly technické řezy se vzta-
hem mezi datovým centrem, jeho zázemím 
a  nejbližším okolím, ze kterých vyplývají 
výškové poměry ke stávající zástavbě,
�hlučná část datového centra (kompreso-
ry), která vzbuzuje největší obavu, je v pře-
pracovaném projektu pod zemí v betono-
vých kobkách,
�k dotazu na vibrace – ty nejsou s ohle-
dem na citlivost techniky žádoucí ani pro 
investora,
�na střeše budou hybridní chladiče, 
jde o  kombinaci s  využitím dešťové vody 
k chlazení, což má snížit výsledné hodno-
ty hluku výrazně pod zákonem požadova-
né hodnoty,
�představeny byly hlukové mapy z  pů-
vodních plánů a nyní ty se sníženou zátě-
ží po úpravách,
�pro MČ zůstává problém, že se nesčítají 
zátěže všech záměrů v oblasti (sběrná ko-
munikace k Čimickému přivaděči),
�k náhledu byly také grafy a mapy vlivů 
technického centra v souvislosti s emise-
mi v porovnání se zákonnými normami,
�převládající směr větru je od ZZJ a  JZ, 

poté od VSV; tepelný ostrov objektu je rov-
něž součástí prezentace; zmíněn princip 
ochlazování budovy a dopad na okolí (za-
tím není možné v detailu představit),
�budova bude produkovat teplou vodu 
přes 30 st. C, kterou lze dále využít v šir-
ším okolí,
�datacentrum bude sloužit soukromým 
subjektům, nikoliv státu,
�Investor si lokalitu vybral mj. proto, že 
pozemek v ÚP umožňuje výstavbu tzv. ne-
rušené výroby, hlavní důvod je nejspoleh-
livější přívod energie z blízké rozvodny Se-
ver,
�MČ hned v  počátku záměru vyvolala 
snahu o změnu ÚP s majitelem pozemku, 
aby zde nebylo možné vystavět podobný 
objekt, zájem změny na rezidenční výstav-
bu ale z jejich strany nebyl,
�investor počítá s prezentovanými návr-
hy a úpravami závazně také do budoucího 
územního řízení, zmíněna byla také mož-
nost uzavření memoranda s městskou čás-
tí,
�v průběhu prázdnin jsme u jiných inves-
torů obdobných staveb zjišťovali možnosti 
využití odpadního tepla pro městskou část 
při případném umístění záměru.

Celý záznam ze setkání, které online 
sledovaly desítky lidí a přímo v sále dva-
cet pět, si můžete pustit ve videích na Fa-
cebooku městské části.

redakce
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Začátky v lesní školce
První měsíc ve školce je za námi. Byl ve 
znamení adaptace nových dětí, které se 
k nám tento školní rok přidaly. Ač bylo září 
po mnoha stránkách náročné, sluneční pa-
prsky a teplo nám ho prozářily a přinesly 
na zahradu Jaaty pohodovou energii. Sklí-

zeli jsme plody, které nám příroda naděli-
la, zpracovávali je a  projevovali vděčnost 
za to, že máme ještě úrodu.

S koncem září a příchodem října nasá-
váme Michaelskou atmosféru a  s  ní spo-
jenou odvahu. Říjen se ponese v  duchu 
udržování nastolených rituálů. Budeme se 
chystat na přicházející chlad a šero, ale ke 

konci měsíce se ještě všichni sejdeme na 
podzimní brigádě  – průvodci, děti i  rodi-
če. Na zahradě tak bude na chvíli pořád-
ně živo.

Za celou Jaatu vám přejeme pohodové 
podzimní dny.

Lucie Horáková

hola hola, školka volá
Tak jako v celé zemi i u nás v MŠ Beranov 
začal 1. září nový školní rok. Společně jsme 
se stávajícími dětmi přivítali nové tváře. 
Všechny děti se velice rychle zadaptova-
ly. Hned během září nás čekaly akce jako 
Kouzelný les pořádaný MČ Praha 8 a Spor-
tovní dopoledne pořádané ZŠ Dolní Chab-
ry. Obě akce byly velice vydařené a děti si 
je náležitě užily. A my děkujeme všem, kte-
ří se na akcích podíleli, za skvělé zážitky. 

Za mateřskou školu 
Edita Černochová

Zahájení školního roku:  
A je to tady!
Tak je tu zase září, nejnáročnější měsíc ve 
školním roce. Máte jistě všichni za sebou 
vůbec ten nejtěžší úkol, přeprogramovat 
děti a s nimi celou rodinu z prázdninové-
ho módu do toho školního.

Na tento začátek školního roku jsme 
s dětmi z naší Pohádkové školičky pozva-
li tatínky, maminky, sourozence a společ-
ně jsme se všichni sešli na naší zahradě na 
tradičním buřtíkování. Tato společná akce 
zahajuje každoročně náš školní rok. Všich-
ni máme možnost seznámit se s  novými 
dětmi i rodiči a oni s námi.

Děti si hezky užily tvoření v  polytech-
nických dílničkách, kde se řezalo pilkami, 
až třísky lítaly. Zájem vzbudila polytechni-
ka jak u starších dětí, tak i u těch nejmen-
ších.

Mezitím vzadu na zahradě už vesele 
plápolal ohýnek – a šup s buřtem na oheň! 
Někteří si opekli i chleba, rohlík či jablíčko, 

ale všichni jsme si moc pochutnali. Vůně 
se nesla po širokém okolí Chaberského 
kostela.

Tato školičková akce se velmi vydařila 

a již se těšíme na další. Přejeme i vám po-
hodový celý školní rok.

Pohádková školička, Bílenecké náměstí
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Válčení v přeboru
Euforie z postupu byla obrov-
ská a  chuť se porvat o  přeži-
tí v  nejvyšší pražské soutěži 
je stále. První zápasy ukáza-
ly, o kolik je přebor náročněj-

ší. Bez ohledu na výsledky, všechna utká-
ní mají kvalitu, rychlost a naši borci se pe-
rou velmi statečně a pokaždé jsou body ve 
hře. Pro spoustu kluků je to skvělá příleži-
tost posbírat cenné zkušenosti z takových-

to zápasů. A to my chceme, abychom byli 
zase o něco lepší a posouvali se dál. Dě-
kujeme za skvělou podporu na domácím 
hřišti, návštěvnost nám dělá velkou radost 
a doufáme, že nám zachováte přízeň a bu-
dete takto fandit po celou sezónu.

Válčení v přeboru
Mladší dorost si loňským úspěchem tak-
též zajistil účast v nejvyšší soutěži v Pra-

ze. Tým pod vedením trenérů Jana Škurka 
a Dana Mikoty skvěle zapracoval v přípra-
vě a parádně vstoupil do přeboru remízou 
a výhrou, jen tak dál! 

Radost nám dělá i  starší dorost, kte-
rý vstoupil velmi úspěšně do sezóny a po 
dvou odehraných kolech mají plný počet 
bodů. Velkou zásluhu má na celém úseku 
dorostenců skvělý trenér Hartman.

Jan Jiroušek

Ohlédnutí za letními 
příměstskými kempy
Prázdniny jsou u konce a s nimi i období 
táborů a letních kempů. V pražských Ďáb-
licích, Letňanech, Dolních Chabrech a také 
ve středočeských Měšicích pořádal pro děti 
své příměstské kempy Kroužek PP. O tom, 
jak letošní kempy probíhaly, jsme si poví-
dali s ředitelkou spolku Marií Žovincovou.

Jak velký zájem byl letos o  příměstské 
kempy?
Máme velkou radost, že oproti předešlým 
letům se tento rok na naše letní kempy 
hlásilo opravdu hodně zájemců. Celkem se 
letos našich kempů zúčastnilo více než 170 
dětí.
Jsou vaše kempy nějak specificky zaměřené?
Ano, každý turnus má svoje téma nebo za-
měření. V  letošním roce jsme pořádali 8 
turnusů  – měli jsme taneční, knižní, flor-
balový a  hobby horsingový kemp, potom 
dva kempy se psy a dva detektivní.
A v čem jsou vaše kempy jiné než ostatní?
Například v tom, že se snažíme o respek-
tující přístup k  dětem. Víme, že každý je 
jiný, a  tak děti neporovnáváme mezi se-
bou. Záleží nám hlavně na tom, aby děti 
získávaly pozitivní vztah k  různým volno-
časovým aktivitám a byly co nejvíce spo-
kojené ve skupině i samy se sebou. 

Zároveň chceme děti na letních kem-
pech nejen zabavit, ale také rozvíjet. Proto 
jsou přirozenou součástí programu napří-
klad i hry zaměřené na emoční inteligen-
ci nebo finanční gramotnost – bez ohledu 
na to, jestli jsou děti zrovna na tanečním, 

nebo třeba detektivním kempu.
Trochu jiní jsme možná také v  tom, že 

pořád vymýšlíme nové aktivity a snažíme 
se dětem nabízet i  zaměření, které jinde 
jen tak nenajdou. Letos byl takovou ne-
obvyklou novinkou hobby horsing a u dětí 
měl velký úspěch.
A jak váš přístup vnímají rodiče?
Musím říct, že většina rodičů, kteří měli 
děti letos u  nás na kempech, se o  ná-
plň kempu zajímala a náš přístup oceňo-
vala. O  spokojenosti dětí i  rodičů svěd-
čí také pozitivní zpětná vazba, která je pro 
nás velmi důležitá. Spoustu se toho dozví-
me přímo na kempech, když si s námi ro-
diče povídají třeba při vyzvedávání dětí, 
a potom rodiče vyplňují ještě dotazníky po 
skončení kempu. Z těch letošních vyšlo, že 
85 % rodičů by naše kempy ohodnotilo na 
jedničku a 90 % rodičů by kempy doporu-
čilo ostatním. To je myslím krásné skóre.
Letní kempy jsou za námi. Co vás a Krou-
žek PP čeká teď?

Určitě se nenudíme, protože teď zrovna vr-
cholí přípravy zájmových kroužků na nový 
školní rok, které budeme letos otevírat na 
17 základních školách. Zaměření kroužků 
bude z velké části podobné, jako bylo za-
měření našich letních kempů. Děti se tak 
můžou těšit na florbalové, taneční nebo 
sportovní kroužky, ale taky na detektivní 
kroužek, kroužek o psech nebo hobby hor-
sing. 

Zajímavou novinkou bude Kroužek pro 
život, kde se děti učí zábavnou a  hravou 
formou sociální dovednosti, emoční inte-
ligenci, finanční gramotnost nebo bezpeč-
nost v  digitálním světě. Školy tato téma-
ta mnohdy z různých důvodů nemůžou za-
řadit do běžné výuky, přitom rozvoj těchto 
dovedností je klíčový pro fungování v běž-
ném životě. Proto chceme dětem pomoct 
rozvíjet tyto oblasti ve volném čase na 
kroužku.

Lucie Hadžiosmanovičová
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2. 11. | SoLiTEAter 
Svou vlastní ženou 
Autor: Doug Wright
Hrají: Libor Ulovec
Strhující životní příběh kontroverzního ně-
meckého transvestity Lothara Berfelda ali-
as Charlotty von Mahlsdorf, který vyšlapal 
na vysokých podpatcích cestičku dvěma 
nejrepresivnějšími režimy, jaké kdy civili-
zace poznala – nacismem a komunismem.
Monodrama oceněné v roce 2004 Pulitze-
rovu cenou.
� www.soliteater.cz 

7. 11. | SUMUS 
Utíkej, smrtko, utíkej!

Autor: Saulius Šaltenis
Hravá, úsměvná hra o překonávání hranic 
mezi dospíváním a dospělostí, plná poe-
zie a snů může působit jako balzám v těž-
kých časech.
� www.divadlosumus.cz 

9. 11. | Divadlo pod Petřínem 
Osud jsou dvě slova
Autor: Bohumil Gondík
Výpověď života jednoho herce! Příběh je 
sondou do nitra herce, který celý svůj život 
obětoval múze Thalii, i když ví, že v roz-
hodující chvíli dělá chybu, rozhodne se ji 
udělat, protože v nitru duše věří, že ná-
sledky nebudou fatální. Že se mýlil, pozná 
příliš pozdě. 
� www.divadlopodpetrinem.cz 

14. 11. | hvězdný večer
Vážně i nevážně o herectví i životě.
Večerem vás provede herečka Studia D 
Alžběta Zídková
Přivítáme mezi námi naše slavné souse-
dy z herecké branže Ivanu Korolovou, Kar-
la Zimu a Marka Němce.

21. 11. | Maškara Parma na plechu 
aneb zkrocení té ženy
Autor: Fabrice Roger-Lacan
Muž a žena jsou nesmiřitelní jedinci. A je 
to právě tato tolik lákavá nemožnost spo-
jení, která dává každé lásce její velikost. 
Vtipná komedie o složitosti vztahu muže 
a ženy.
� www.maškara.cz 

23. 11. | AndMar 
Svatoušek

Autor: Norbert Siberbauer 
Hrají: Marian Škorvaga 
„Jsem mrtvý a je mi báječně!“ Hra, kte-
rá začíná těmito slovy, nemůže být nudná. 
Čekání mrtvého věřícího, až zbožného člo-
věka na svého anděla, který ho má přivést 
k Bohu, potažmo do ráje, nepostrádá vý-
razné prvky humoru.
� www.divadloandmar.cz 
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Studio D – divadelní ochotníci chaberští spolu s MČ Praha-Dolní Chabry vás srdečně zvou na  
podzimní divadelní zážitek. Vstupenky můžete zakoupit již od 2. října 2023. 


